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Vragen van het lid Van der Staaij
(SGP) aan de minister van Justitie en
de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport
over een website met tips voor
zelfdoding. (Ingezonden 13 november
2009)

1
Hebt u kennisgenomen van het
bericht dat een vereniging een
website heeft gelanceerd met tips
voor zelfdoding door middel van
medicijnen?1

2
Herinnert u zich uw visie dat het
bieden van dergelijke adviezen via
een boek een ongewenste
ontwikkeling is?2

3
Vindt u het, gezien het
suïcidepreventiebeleid, een gewenste
ontwikkeling dat er een website komt
met gedetailleerde adviezen over
hulp bij zelfdoding?

4
Deelt u de mening dat het feit dat tips
voor zelfdoding zo eenvoudig
beschikbaar zijn onmogelijk positief
kan bijdragen aan het terugdringen
van het aantal gevallen van
zelfdoding?

5
Deelt u de mening dat het bieden van
gedetailleerde en op verschillende

situaties afgestemde adviezen niet
meer geschaard kan worden onder
het bieden van algemene informatie?

6
Vindt u het gewenst dat zelfdoding
commercieel geëxploiteerd wordt
door een vereniging? In hoeverre en
onder welke omstandigheden valt
een dergelijke exploitatie onder het
verbod van artikel 294 van het
Wetboek van Strafrecht?

7
Bent u bereid te onderzoeken welke
strafrechtelijke maatregelen genomen
kunnen worden tegen de vereniging
die deze website beheert?

8
Vindt u het gewenst dat een
vereniging aanbiedt om medicijnen te
laten testen op hun werkzaamheid
ten behoeve van zelfdoding?

9
Bent u tevens bereid onderzoek te
doen naar de mogelijkheid
strafrechtelijk op te treden tegen het
aanbod van deze vereniging om oude
of elders verkregen medicijnen te
testen of laten testen op
werkzaamheid?

10
Bent u bereid om, indien het openen
van deze website, de mogelijkheid
om lid te worden of het aanbod om
medicijnen te testen of te laten testen
niet onder het verbod van artikel 294

van het Wetboek van Strafrecht
vallen, dit verbod zodanig aan te
passen dat al deze mogelijkheden
onder het verbod komen te vallen?

Toelichting:
Deze vragen dienen ter aanvulling op
eerdere vragen ter zake van de leden
Gill’ard en Heerts (beiden PvdA),
ingezonden 13 november 2009
(vraagnummer 2009Z21445).

1 de Volkskrant, 12 november 2009: «Website
biedt tips voor zelfdoding».
2 Aanhangsel Handelingen, vergaderjaar
2007–2008, nr. 2339.

Antwoord

Antwoord van minister Hirsch Ballin
(Justitie), mede namens de minister
en staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport
(ontvangen 4 februari 2010)
Zie ook Aanhangsel Handelingen,
vergaderjaar 2009–2010, nr. 873

1
Ja.

2
Ja.

3 en 4
Uit oogpunt van het
suïcidepreventiebeleid is het geen
gewenste ontwikkeling dat er een
website is die mogelijk gedetailleerde
informatie bevat over de wijze
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waarop men suïcide kan plegen. Het
eenvoudig en voor een breed publiek
beschikbaar zijn van tips voor suïcide
– waarvan in dit geval overigens geen
sprake is omdat het gaat om een
besloten website – levert geen
positieve bijdrage aan het
terugdringen van het aantal suïcides.

5 t/m 7
Voor zover sprake zou zijn van
commerciële exploitatie door het
verstrekken van informatie over hulp
bij zelfdoding, vind ik dit een
ongewenste ontwikkeling. Daarvan is
mij overigens niet gebleken. De vraag
of het bieden van gedetailleerde en
op verschillende situaties afgestemde
adviezen al dan niet strafbaar is, valt
niet in zijn algemeenheid te
beantwoorden. Dit hangt af van de
omstandigheden van het geval. Voor
een uiteenzetting van het juridische
kader verwijs ik verder naar het
antwoord op vraag 5 van de door u in
vraag 2 aangehaalde vragen. Het
Openbaar Ministerie ziet op dit
moment geen aanleiding om een
strafrechtelijk onderzoek te starten,
wegens het ontbreken van een
redelijk vermoeden van het plegen
van een strafbaar feit.

8 en 9
De NVVE voert zelf geen testen uit,
noch laat de NVVE deze testen
uitvoeren. De NVVE wijst haar leden
op een laboratorium, dat bereid is
medicatie te testen indien een lid
daarom vraagt. Het testen van
medicijnen op hun werkzaamheid
voor zelfdoding vind ik niet wenselijk.
De vraag of dit al dan niet strafbaar is
valt niet in zijn algemeenheid te
beantwoorden. Dit hangt af van de
omstandigheden van het geval. Het
Openbaar Ministerie ziet op dit
moment geen aanleiding voor een
strafrechtelijk onderzoek naar deze
praktijk, wegens het ontbreken van
een redelijk vermoeden van het
plegen van een strafbaar feit.

10
In feite vraagt u of ik de wetgeving
zodanig zou willen verruimen dat een
veel bredere categorie gedragingen
onder de verbodsbepalingen van
artikel 294 van het Wetboek van
Strafrecht komt te vallen. De huidige
wetgeving is het resultaat van een
zorgvuldige afweging van meningen
en belangen. Ik zie in de beschikbare
informatie over de website en over
het laten testen van medicijnen
onvoldoende aanleiding om deze

afweging opnieuw ter discussie te
stellen.
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